
Artikel 39 vragen VVD Culemborg d.d. 6 juli 2020 over overlast van ratten en de mogelijke 
bedreiging van de volksgezondheid 
 
Geacht College, 
 
De VVD Culemborg / Kees de Rad heeft van inwoners een aantal meldingen gehad van ratten 
overlast op het industrieterrein Pavijen en bloemenbuurt. Maar ook vanuit de wijk Parijsch krijgen 
wij regelmatig meldingen van veel ratten in het openbare water. 
 
Het baart de VVD Culemborg zorgen dat in openbare wateren waar ratten voorkomen kinderen 
spelen en zwemmen, actief de hengelsport wordt bedreven en ook husdieren zwemmen. Zeker 
omdat het aantal ratten zichtbaar toe neemt en zoals bekend verspreiders en veroorzakers zijn van 
de ziekte van Weil. 
 
Naar aanleiding van de toenemende meldingen heeft de VVD Culemborg de volgende vragen. 
Met het zomerseizoen voor de deur en de mogelijke druk op de volksgezondheid vragen wij het 
college middels artikel 39 RVO deze vragen ten spoedigste te beantwoorden. 
 

 Wat is het beleid van de gemeente, op particulier en openbare terrein? 
 

 Welke acties onderneemt de gemeente actief om de ratten populatie te monitoren en te 
bestrijden? 
 

 Hoe geeft de gemeente Culemborg (actieve) invulling aan haar zorgplicht t.a.v. 
ongedierte(bestrijding), zoals blijkt uit de bouwverordening. 
 

 Kunt u de meldingen ongedierte van de afgelopen 6 maanden inzichtelijk make door deze 
geanonimiseerd te veststrekken.? Onderbouwen deze meldingen bij de gemeente dat er 
sprake is van meer (toenemende) overlast en/of een plaag? 
 

 Hebt u inzichtelijk het aantal meldingen naar ongediertebestrijders. Zo niet waarom niet? 
Bent u het met de VVD Culemborg eens dat de gemeente vanuit haar zorgplicht en de 
volksgezondheid hierin actief een rol zou moeten spelen, dan wel op de hoogte zou moeten 
zijn van ongedierteoverlast?  
 

 Is het bij de gemeente bekend dat er op het industrieterrein Pavijen in de 
omgeving/nabijheid van de Houtweg dieren (waaronder ratten) worden gehouden en 
gefokt? Is dit een bedrijfsmatige (vergunning plichtige) activiteit? Zo ja is er een vergunning 
afgegeven en wordt er gecontroleerd? Zo nee, kunnen de activiteiten aldaar binnen het 
bestemmingsplan? Hebt u zicht op de hygiënische en (dieren)welzijnsomstandigheden op 
genoemde locatie? Kunt u ons informeren over de handhaving status aldaar. 
 

 Wie is verantwoordelijk als de ziekte van Weil uitbreekt? 
 

 Stichting Kennis- en Adviescentrum Dierplagen (KAD) ontzorgt gemeenten. Kostenbesparing, 
publieksvoorlichting en het maken of ondersteunen van beleid is de kern van wat de 
stichting biedt. Klopt het dat de Gemeente Culemborg de serviceovereenkomst met K.A.D. 
niet heeft verlengd en waarom niet? 
Hoe en door wie (welke instantie) wordt de gemeente Culemborg nu ondersteunt bij de 
publieksvoorlichting, advies, registratiemeldingen en toetsing van plaagdierbeheer. 
 



 Heeft de gemeente een plan om te communiceren met de inwoners over bestrijding en 
beheersmaatregelen/beleid op het voorkomen van ratten overlast. 

 Wordt er gehandhaafd als er te veel rattenoverlast door inwoners of een bedrijf wordt 
veroorzaakt. 
 

 Is er aanleiding, vermoeden of cijfermatige trends dat de toegenomen rattenoverlast samen 
zou kunnen hangen met de ingebruikname van ondergrondse containers voor het restafval? 
Hoe verklaart u dan de toename in ratten die door inwoners wordt gesignaleerd?  

 
 
Met vriendelijke groet, 
Namens de VVD fractie, 
 
 
Kees de Raad en Han Braam 
 


